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SCT. JØRGENS 

SOGN 

M e n i g h e d s r å d e t . D a t o :   2 1 . 0 4 . 2 0 2 2    

M ø d e s t e d :  S o g n e g å r d e n  M ø d e  n r . :  3  

M ø d e t i d :  1 8 . 0 0   

D a g s o r d e n :  B e s l u t n i n g :  

 
1. Fraværende: 

 
2. Bemærkninger til dagsordenen. 

 
Beslutningspunkter 

 
3. Stillingtagen til om vi, som en af de fire ejerkirker for Svend-

borg Kirkegårde, ønsker at klage over forholdene omkring 
budgetprocessen og provstiudvalgets handlen vedrørende 
Svendborg Kirkegårde. I en klagesag benytter vi Landsfor-
eningen af Menighedsråd som bisidder. 

 
 
 
 

 
Punkter til drøftelse 
 

 
4. Dialogmøder for menighedsråd (d. 7.6.2022). Drøftelse af in-

vitation jf. referat af møde den 23. marts 2022. 
 

5. Strategi og retning for kirken, med udgangspunkt i oplæg ud-
arbejdet af temadagsudvalget, jf. referart af møde den 22. fe-
bruar 2022 (oplæg fremgår af særskilt bilag) 

 
 
 
 
 
Pause – kaffepause 
 
Orienteringspunkter: (Intet referat) 
6. Evaluering af aktiviteter siden sidste møde. 
7. Orientering fra præsterne. 
8. Orientering fra kontaktperson. 
9. Orientering fra kasserer. 
10. Orientering fra kirkeværge. 
11. Orientering fra FU. 
12. Orientering fra kirkegårdsbestyrelsen. 
13. Orientering fra udvalgsformænd. 
14. Orientering fra øvrige medlemmer. 
15. Eventuelt. 

 
Underskrift af referat. 
Mødet slut: 22:00 

 

 
Kirsten Marie Larsen og Silja 
Kjærbo 
 
- 
 
 
Menighedsrådet ved Sankt Jørgens 
kirke kan ikke tilslutte sig at der 
indsendes en klage over 
forholdende omkring budget- 
processen og provstiudvalgets 
handlen i sager vedrørende 
Svendborg Kirkegårde. 
Bo Møller Linnebjerg deltog ikke i 
ovenstående beslutning på grund af 
mulig inhabilitet. 
 
 
 
Invitation gennemgået og debateret.  
 
 
Der nedsættes et udvalg der  
arbejder for etablering af  
frivillighedsgrupper på næste 
menighedsrådsmøde.  
 
Det indstilles at vi fortsætter med en  
månedlig aftengudstjeneste efter 
august 2022.  
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Underskrift på deltagelse i ovenstående menighedsrådsmøde:  Møde nr.  3  den  21.4.2023 

 
 
_________________    ______________   _________________     ________________ 
Line Nissen                Bo Linnebjerg        Anne-Mette  Graubæk       Claus  Bagge 
 
 
 
 ____________      _____________            _______________            _____________ 
Inger Harder               Ulla Kjærsgaard        Birgith  Lotzfeldt                 Silja Kjærbo 
 
 
 
_________________     _________________   _______________       ________________ 
Kirsten Marie Larsen        Hans Bach Piekut        Thomas Neergaard      Solveig Andreasen 
 
 
 
Suppleanter: 
 
 
 
 ________________     ____________________  _________________      ______________  
 
 
Anni Bech                    Peter Wraae Poulsen     Gunver Mærsk-Møller     Helle Nilsson 
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BILAG til MHR-møde 21. april 2022 
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Referat fra Kommunikationsudvalget Sct. Jørgens kirke 
 
8. møde d. 29.03.2022 kl. 13.15-15.00 
 
Medlemmer: Anne-Mette Graubæk (formand og ref.), Silja Kjærbo (fravær), Birgith Lotzfeldt, Solveig An-
dreasen, Line Nissen, Thomas Neergaard 
 
1 Gensidige informationer: Hvad er der sket siden sidst? 
 
· Menighedsrådsmøde 23. marts: Godkendelse af musikoptagelse er nu sat i værk – kommer til at foregå 
tidligst i slutningen af maj. 
 
· Nyt nyhedsbrev er udsendt for første gang – forskellige muligheder for anvendelse. 
 
· Flyers ved indsamling er anvendt for første gang ved Røde Kors-indsamlingen. 
 



 

Side 5 af 6 

 

· Ugeavis – stadig lidt ændring i hvilke sogne, der er med (evt. Vor Frue?) eller ude (Tved). 
 
· Hjemmeside er blevet gennemgået af Churchdesk ved digitalt møde med Solveig og Anne-Mette: Der 
kom nogle nye forslag vi kan arbejde videre med, og vi fik positiv omtale for nogle ting. 
 
· Webtilgængelighedserklæring er udfyldt og lagt på hjemmesiden 3. marts. Skal fremadrettet opdateres 
årligt. 
 
· Facebookside – lille stigning til 213 følgere. Vi kan især se opmærksomhed omkring visse opslag, der 
viser ’livet i kirken’ med de iøjnefaldende og lidt sjove/’skæve’ fotos. 
 
· Video: Silja fik produceret en lille video til sidste aftengudstjeneste, som også blev flittigt bemærket og 
delt. 
 
2 Vedr. kommende tid: gudstjenester – arrangementer. Se bilag fra Thomas (følger) 
 
1. Hvordan skal nyhedsbrev bruges? Fortsat månedlig udsendelse som nuværende – i det nye design. 
Mulighed for ekstra udsendelse: en kirkebladslignende udsendelse med indlæg fra præst eller MR samt 
lidt fyldigere omtale af arrangementer o.lign. Solveig gør opmærksom på at flere kirkegængere er inte-
resseret i at få udprintet udgave (ligger i våbenhuset) – og derfor tilstræbes udprint på max 2 sider. 
 
Vigtigt at vi ikke laver for mange mail-udsendelser, men balancerer med at give gode forhåndsomtaler af 
vores arrangementer i god tid inden afvikling. Obs: Især onsdagsmøderne omtales nogle gange med ret 
kort tidshorisont. Kan fremover omtales kort med dato og titel i slutningen af en månedsoversigt, og der-
næst få en lidt fyldigere omtale i næste udsendelse. 
 
2. Hvad skal annonceres? Hvor? Hvem gør det, og hvornår? Se vedlagte bilag. Obs lidt ændringer i det 
tidligere planlagte. 
 
3. Pressemeddelelser til Ugeavis / Fyns Amtsavis – hvordan gør vi? Avisen har en skabelon for korte 
event-informationer. Hvis vi vil indsende en decideret presseomtale med større plads i avisen, så kræver 
det at anledningen er af mere almen karakter, for at det bliver publiceret. 
 
4. Flyers i forb. med indsamling til påske klargøres. 
 
5. Fotos: Forslag om at satse på flere fotos / stemningsbilleder, som viser ’livet i kirken’ – for at folk kan 
tænke: ’bare jeg havde været med’ eller ’dejligt at se hvad der sker’. Nogle fotos kan med fordel postes 
EFTER begivenheden, f.eks. som ved Sannas reception. 
 
Eksempler: Dåb og konfirmation – evt. opfordre familier til at give os særligt fine fotos enten til hjemme-
side eller FB-side. Foto af kommende konfirmander og 
 
påskedugen – Line foreslår f.eks. foto af deres fødder ved dugen (for at tilgodese GDPR-regler og undgå 
genkendelige personer), foto af hornblæser i tårnet til påske (Anne-Mette). 
 
Ved sognemøder kan vi ved velkomst gøre opmærksom på situationsfotos og GDPR. 
 
6. Omtale af sogneudflugt? Solveig og Line tager sig af dette. Dato vil blive nævnt i aprils nyhedsbrev, 
og yderligere informationer vil komme senere. 
 
7. Forslag til lidt tættere samarbejde med aktivitetsudvalget om kommende arrangementer. F.eks. en 
samlet oversigt/folder over onsdagsmøder i efteråret. Anne-Mette kontakter Kirsten, som er formand for 
aktivitetsudvalget. 
 
3 Webinar fra Danske Kirke Medier om kommunikationsstrategi i kirken 
 
Anne-Mette har deltaget, og på grund af tidnød udsættes punktet til næste møde med henblik på, om vi 
kan bruge dette. 
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4 Næste mødedato 
 
Vi ønsker at tage imod Bo’s forslag om at deltage for at redegøre for udvalgets økonomi, når det bliver 
muligt. 
 
Næste møde bliver 3. maj kl. 13.15-15.00 
 
5 Evt. Intet. 


